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Átlagosan harmadával nőtt az 

internetforgalom Magyarországon 

 

 
 

További hálózatfejlesztéseket terveznek az inter-

netszolgáltatók Magyarországon, mivel a kijárási 

korlátozások bevezetése, és a távmunka általá-

nossá válása miatt az adatforgalom átlagosan 30 

százalékos emelkedését mérték a hálózataikon. 

 

A Telenor hálózatán a tavaly márciusi kijárási kor-

látozások bevezetése után hirtelen mintegy 30 

százalékos adatforgalmi növekedést mértek. A 

lezárások nem csak a hálózati adatforgalmat nö-

velték meg, hanem megváltozott az internethasz-

nálat helyszíne is, a korábban zsúfolt csomópontok 

kiürültek, az alvó városokban hirtelen megnöveke-

dett a forgalom. Ezekre azonnal reagálva több mint 

200 helyszínen finomhangolták a hálózatot. Az 

első időszak forgalom-növekményéhez képest az 

internetezési láz az év második felére valamelyest 

csökkent, de az évről-évre megszokott növekvő 

adatforgalmi tendenciát 2020 második fele még így 

is felülmúlta. 

 

Egy mobilszolgáltató „békeidőben” is folyamatosan 

fejleszti és hangolja a hálózatát a folyamatosan 

változó területi és mennyiségi igényekhez igazod-

va, a járvány miatt mindezt gyorsabban és na-

gyobb léptékben kellett megtenni. Az alkalmazott 

technológia lehetővé tette a nagymértékű növeke-

dés magas szintű kiszolgálását, a hálózat kiválóan 

vizsgázott, de a fogyasztói igények tovább fognak 

növekedni, így további beruházásokra van szük-

ség – írták. 

 

A Telenor a Nemzeti Média- és Hírközlési Hatóság 

(NMHH) aukcióján már 2020 májusában megsze-

rezte Magyarországon a legnagyobb egybefüggő, 

140 MHz-es frekvenciablokkot a 3600 MHz-es 

tartományban, ami elsősorban a szupergyors há-

lózat kiépítését segíti, idén pedig jelentős sávot 

szerzett a 900 MHz-es tartományban, ami további 

területi lefedettség kiépítését teszi lehetővé akár a 

legmodernebb technológiákkal. A Telenor hangsú-

lyozta, hogy hosszú távú beruházásai az elmúlt 

években és a következő időszakban több tíz milli-

árd forintot tesznek ki. 

 

A Vodafone Magyarország azt közölte: a hálózat-

fejlesztési munkálatokra kiemelt figyelmet fordíta-

nak, és mindent megtesznek, hogy az ügyfelek 

zavartalanul kapcsolatban maradhassanak szeret-

teikkel, dolgozhassanak, tanulhassanak. Folyama-

tosan figyelik a hazai járványhelyzet változásait és 

a kormánnyal szorosan együttműködve alakítják ki 

az intézkedéseket a lakosság és a cégek hatékony 

támogatásához a koronavírus jelenlegi szakaszá-

ban is. 

 

A cég a vezetékes és a mobilhálózatán egyaránt 

átlagosan 30–40 százalékos forgalomnövekedést 

mért a koronavírus-korlátozások bevezetése óta. A 

Vodafone Magyarország annak érdekében, hogy a 

távmunka és távoktatás alatt is biztosítsa ügyfelei-

nek a zavartalan munkavégzést, az elmúlt idő-

szakban több milliárd forintos beruházásokat haj-

tott végre, amivel a hálózatait fejlesztette, illetve a 

hálózatkapacitást bővítette. A szolgáltató minden 

szükséges karbantartást és fejlesztést igyekszik 

úgy véghezvinni, hogy abból a munkálatok alatt az 

ügyfelek a lehető legkevesebbet érzékeljenek. A 

Vodafone Magyarország 2021-ben is folytatja a 

hálózatfejlesztési munkálatokat, amelyek közül 

kiemelt prioritást élvez az 5G hálózat további fej-

lesztése. Az 5G még szélesebb elterjedését idén 

további megyeszékhelyeken megvalósuló hálózat-

fejlesztéssel és vállalati ügyfeleknek biztosított 

privát hálózatok létesítésével tervezik – hangsú-

lyozták. 
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A DIGI közölte: már tavaly tavasszal feltérképezték 

az extrém hálózati terhelési pontokat országszerte, 

és mindenhol, ahol szükséges volt, erősítették a 

hálózati, valamint adatközponti kapacitásokat. 

Ezzel felkészültek a mostani nehéz időszakra is. A 

DIGI csúcstechnológiás, optikai hálózata 

(1000MB/s) biztosítja azokat az előnyöket, ame-

lyeknek köszönhetően az előfizetők zavartalanul 

élvezhetik a minőségi szolgáltatásokat − írták. Az a 

céljuk, hogy minden előfizető otthonába eljusson a 

száloptika, hiszen ez a technológia jelenleg a leg-

korszerűbb. Ennek a költségét a cég nem közölte, 

azt írták: egyetlen forint sem kidobott pénz, amit a 

hálózatuk fejlesztésére, vagy adott technológiai 

probléma, például túlterhelés elhárítására költe-

nek. Idén is gőzerővel dolgoznak a gerinchálózat, 

valamint a mobilhálózat bővítésén és lefedettsé-

gének sűrítésén, 2021 a technológiai fejlesztések 

éve − közölték. 

 

A Magyar Telekom is jelentős forgalombővülésről 

számolt be. Azt írták, a Telekom vezetékes és 

mobil hálózata tavaly, a koronavírus első hulláma 

alatt a távmunka és távoktatás következtében ext-

rém módon megnövekedett forgalmat is jól bírta. 

Az első hullám csúcsidőszakában (2020. tavasz) a 

vezetékes hangforgalom 75 százalékos, a mobil 

hangforgalom 45 százalékos, a vezetékes és mobil 

adatforgalom pedig egyformán nagyjából 30 szá-

zalékos megugrást mutatott. A megnövekedett 

terhelés időszakában kiemelten nagy figyelmet 

szenteltek a hálózataik felügyeletére, a gyors hi-

baelhárításra. Ahol pedig szükséges és arra lehe-

tőség volt, kapacitásbővítéssel is éltek, és a mos-

tani, második hullám során is így tesznek − írták. 

 

Adataik szerint az egy előfizetőre jutó havi átlagos 

mobil adatforgalom 40 százalékkal nőtt 2020 har-

madik negyedévében az előző év azonos idősza-

kához képest, elsősorban a lakossági ügyfelek 

erős keresletének köszönhetően, a vezetékes 

internetet igénybe vevők száma pedig 7,4 száza-

lékkal 1,299 millióra nőtt. A vezetékes adatforga-

lom 34 százalékkal nőtt 2020-ban. 

 

A CAPEX költés (beruházás tárgyi eszközökbe és 

immateriális javakba) a spektrum licenc díj nélkül 

13,0 százalékkal 26,5 milliárd forintra nőtt 2020 

harmadik negyedévében és 75,0 milliárd forintot 

tett ki 2020 első kilenc hónapjában, ami 17,8 milli-

árd forintos növekedés az előző év azonos idősza-

kához képest. A növekedést jórészt az optikai há-

lózat fejlesztéséhez és a mobilhálózat modernizá-

ciójához kapcsolódó beruházások okozták − közöl-

te a Telekom. 

 
Forrás: https://sg.hu/cikkek/it-tech/144301/atlagosan-

harmadaval-nott-az-internetforgalom-magyarorszagon 
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